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Garantir el paper inclusiu de les es-
coles i instituts de Catalunya.
Aquest és l’objectiu del darrer in-
forme sobre segregació escolar
del Síndic de Greuges, publicat el
9 de novembre. A través d’un es-
tudi dels centres educatius d’arreu
del territori, el Síndic analitza les
causes per les quals uns centres te-
nen més demanda que altres i
atreuen fills de famílies amb un
perfil social determinat.

A l’informe, el Síndic assenya-
la que en diversos municipis hi ha
alhora un elevat percentatge de
centres amb sobredemanda -més
sol·licituds de primera opció que
places en oferta- i de centres amb
demanda feble, és a dir, amb
menys del 75% de places sol·lici-
tades en primera opció.

Per què, doncs, si hi ha places
en una escola o institut, les famí-
lies no volen portar-hi els seus fills?
Les respostes del Síndic van des de
les diferències en els costos d’es-
colarització, les quotes que es pa-
guen a les AMPA, el fet que molts
centres amb projecte educatiu
propi no tinguin en compte la in-
clusió o el fet que alguns centres
concertats no siguin proactius en
l’escolarització dels alumnes amb
menys recursos.

En el cas de Badalona, el
31% dels centres de la ciutat te-
nen sobredemanda, mentre que
la demanda feble afecta també
un 31% de les escoles i instituts.
A Santa Coloma els centres amb
sobredemanda representen el
33%,  mentre que n’hi ha un
26,7% amb demanda feble. Lí-
nia Nord ha parlat amb les re-
gidores d’Educació i amb re-
presentants del moviment edu-
catiu per analitzar les causes d’a-
questa tendència.

TRENCAR MITES
En el cas de Badalona la Federa-
ció d’AMPA (Fampas) considera
que hi ha diversos centres estig-
matitzats sense cap base objecti-
va i assegura que aquest fenomen
es produeix a tots els districtes.
D’altra banda, la federació creu que
les associacions de pares han de
treballar per establir unes quotes
similars a tot el municipi. “Hi ha
diferències entre el que els pares
paguen a les AMPA dels centres  i
això pot generar segregació”, as-
senyala el vocal de formació de
Fampas, Alexandre Bello i Abellà. 

Un altre element segregador
pot ser el fet que algunes famílies
percebin en negatiu la presència de
famílies nouvingudes. De fet, el
Síndic assenyala que les escoles ca-
talanes amb demanda feble acos-
tumen a tenir un percentatge d’a-
lumnat estranger i amb necessitats
educatives especials més elevat que
els centres amb una demanda
consolidada. Per posar-hi fre,
Fampas engegarà la campanya
De veu en veu, adreçada a les fa-
mílies que el curs que ve portaran
els seus fills a primària. “Com-
partirem experiències positives

que hem viscut gràcies a la diver-
sitat a les escoles”, avança Bello.

En el cas de Santa Coloma,
l’Assemblea Groga assenyala que
la segregació escolar per motius de
procedència és una realitat a ba-
rris com Fondo, que a més acull la
majoria de centres considerats de
màxima complexitat pel fet de si-
tuar-se en un entorn social i eco-
nòmicament desafavorit. “El pro-
blema és que la Generalitat no
aporta prou recursos a aquests
centres”, diu Arnau Rodellar,
membre de l’assemblea, que posa
com a exemple la falta de personal
en algunes escoles o la supressió
d’una línia a l’Escola Miguel de
Unamuno. “A l’Institut Terra Roja
només hi ha una aula d’acollida per
a 64 alumnes nouvinguts”, afegeix.

ACABAR AMB ELS CONCERTS?
El Síndic també fa una llista de
greuges en què, segons assegura,
incorren alguns centres concertats,
com l’exigència del pagament de
quotes, que assenyala com a cau-
sa del foment de la segregació.

Per equilibrar la demanda,
l’Assemblea Groga aposta per aca-
bar amb el sistema d’ensenya-

ment concertat i no per augmen-
tar el control dels centres privats
que reben diners públics. “És l’ú-
nica manera de garantir l’equitat,
la cohesió social i la igualtat d’o-
portunitats”, defensa Rodellar.
Una opinió compartida per Bello,
que assegura que, tot i desitjar un
sistema educatiu totalment públic,
aquest canvi no es pot produir d’un
dia per l’altre. “La realitat és que les
persones econòmicament desafa-
vorides acaben a la pública i les al-
tres a la concertada”, assegura.

Tots dos fan referència al trans-
vasament d’alumnes de la públi-
ca a la concertada quan comencen
l’educació secundària. Una ten-
dència reflectida a l’informe.

PROJECTES PROPIS
L’Assemblea Groga colomenca
demana també implicació a l’A-
juntament. En primer lloc, que
el mapa escolar redueixi les pos-
sibilitats d’elecció d’escola pú-
blica a les famílies. “No entrarien
en competència i totes tindrien
més recursos i projectes pro-
pis”, defensa Rodellar.

Uns projectes propis que, se-
gons el Síndic, no són una solució

màgica, ja que assenyala que molts
centres -públics i concertats- amb
projectes pedagògics específics
obliden el factor inclusiu. En
aquest sentit, la regidora d’Edu-
cació de Badalona, Laia Sabater,
defensa que Generalitat i consis-
toris treballin conjuntament per
adaptar els projectes de cada cen-
tre al seu entorn. “Les adminis-
tracions no hem d’entrar en com-
petència sinó col·laborar”, diu.

La regidora d’Educació de
Santa Coloma, Mireia González,
s’expressa en la mateixa línia. “No
pot haver-hi la sensació que hi ha
escoles públiques de primera i de
segona”, considera. Per evitar-ho,
González també creu en el treball
coordinat amb Ensenyament.
“Hem de treballar projectes forts
i específics per a cada centre que
reforcin el sentiment de perti-
nença al barri i a l’escola”, diu.

Sigui com sigui, Badalona i
Santa Coloma tenen el repte de re-
duir la segregació escolar. No no-
més pels efectes sobre els alumnes
en la seva etapa acadèmica, sinó
per l’obstacle que suposa en la
construcció d’un model social
equitatiu i d’igualtat d’oportunitats. 

Escoles de primera i de segona
» La comunitat educativa de la comarca reacciona a l’informe sobre segregació escolar del Síndic de Greuges

» Combatre mites sobre la immigració o elaborar un nou mapa escolar són algunes de les propostes

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD

La segregació s’accentua en centres de màxima complexitat com l’Alexandre Galí a Badalona (esquerra) o la Wagner a Santa Coloma (dreta). Fotos: Arxiu
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Opinió

Actualitat a la xarxa

#Reconciliació?

@miqueliceta: Existe una voluntad firme
de los dos partidos [PSOE-PSC] de man-
tener la mejor relación posible y de solu-
cionar problemas.

4L’Estat sóc jo
per Jordi Lleal

S’atribueix al rei francès Lluís
XIV, anomenat “Rei Sol”, la
frase “L’État c’est moi”, com a
assumpció del poder absolut
davant de la noblesa, l’església
i la incipient burgesia. A Espa-
nya tenim la constatació de
l’endogàmia que impera en els
membres del nou govern, geo-
gràficament de Madrid o fets i
promocionats com a funciona-
ris a la capital de l’Estat, que
s’han apropiat del poder, que
s’atribueixen les prerrogatives i
mouen els fils dels interessos po-
lítics i econòmics. 

Els ministres de l’actual go-
vern en són uns exemples clars,
ajudats pels tribunals que els ad-
meten extralimitacions sense
parar. Les compareixences de
Soraya Sáenz de Santamaria a la
roda de premsa dels divendres,
amb el seu posat prepotent i des-
imbolt, menystenint els que té
en el seu punt de mira com a en-

emics, recorrent als tribunals
submisos sempre que li convé. 

Els casos de corrupció i mala
administració com ara Gürtel i
les targetes Black són el para-
digma de la connivència entre
els personatges de l’esperpent
que passen per normal l’ami-
guisme, la llotja del Bernabéu,
“qué hay de lo mío”, “la fiscalia
nos lo afinará”. Tenir els res-
sorts del poder a l’abast els
dóna una força enorme. 

El madrilenyocentrisme és
ben evident. Qui vulgui fer car-
rera i xuclar poder que vagi a Ma-
drid, que a províncies no hi té res
a fer. Qui mana als ministeris? A
la sèrie de la BBC “Sí, ministre”
ho deixaven clar. A Espanya en-
cara és més clar. Els funcionaris
immobilistes i amb esperit cor-
porativista no deixaran que els
prenguin el poder. I encara hi ha
gent a Catalunya que espera po-
der obrir terceres vies!

Un diari participatiu

#SuperLluna

@UAB_info: Aquí teniu la #SuperLluna!
És la més gran dels darrers 68 anys i no
es tornarà a repetir fins al 2034! Apro-
fitem-ho!

#TristAniversari

@joancarlesperis: Sting retorna la música
al Bataclan, després de fer un minut de 
silenci emocionant en record dels 90
morts del 13-N.

Un diari plural

¿Quantes vegades s’ha parlat dels
greuges històrics que té la Gene-
ralitat amb Badalona? Només cal
consultar les hemeroteques i com-
provar com, des de fa anys i panys,
tots els governs autonòmics han
fet promeses per acabar amb
aquest dèficit que fa que la nostra
ciutat sigui una de les ciutats amb
més problemes estructurals i de-
sigualtats socials, possiblement, de
tot Catalunya. 

L’atur, la precarietat laboral, la
pobresa i risc d’exclusió social, l’in-
crement de les desigualtats, la
xifra de desnonaments... situen
Badalona en el primer lloc d’a-
quest rànquing de despropòsits.

Alguns regidors de la collita
del 79 tenim present el que ens va
dir el traspassat alcalde Joan
Blanc pocs dies abans de ser in-
gressat per última vegada a l’hos-
pital: Badalona és una ciutat molt
pobra i mai més no recuperarà el
teixit industrial que va perdre
amb les transformacions d’a-
quests últims anys. Si no s’assu-
meix aquesta realitat, difícilment
sortirem d’aquest forat. Cal apos-
tar i s’han de buscar nous jaci-
ments econòmics. Tenim moltes
potencialitats que s’han d’explo-
rar. Hem d’evitar ser l’abocador
de Barcelona, tot el contrari. Hem
d’aprofitar els avantatges que su-
posa la nostra proximitat amb la
capital de Catalunya. Altres ho es-
tan fent i no els va malament.    

Per això, el que sorprèn més a
la nostra ciutat és la manca de
constància de l’Ajuntament per re-
clamar una solució definitiva a

aquests vells problemes. Sembla
com si a Badalona els que deci-
deixen tinguessin vergonya de
reconèixer que a la nostra ciutat hi
ha pobresa. “Millor treure pit i
amagar les nostres misèries”, di-
uen alguns que encara continuen
pensant que Badalona s’acaba a
l’autopista.

Cada vegada que s’ha consti-
tuït un nou govern, ja sigui local
o autonòmic, tothom parla d’a-
quest dèficit com també és recur-
rent la necessària reforma del fi-
nançament local per aconseguir
que els ajuntaments disposin de
més recursos per poder afrontar
amb èxit els molts problemes que
tenen. No hem d’oblidar que els
ajuntaments són l’administració
més propera a la ciutadania i
que, encara que no tinguin les
competències ni els recursos, tot-
hom hi acudeix en busca de res-
postes quan necessita qualsevol ti-
pus d’ajuda.

Tothom reconeix que si els
ajuntaments deixessin de prestar
molts dels serveis dels quals no te-
nen la competència ni els recur-
sos, la situació per a una majoria
de la població seria terrible.

Per tant, cal anar per feina i
reclamar al Govern de la Gene-
ralitat tot el que és responsabili-
tat seva, com ho són les millores
en infraestructures, en equipa-
ments i serveis educatius, cultu-
rals i assistencials... En definiti-
va, tot el que Badalona necessi-
ta per convertir-se en la ciutat
que volem i es mereix.

Per què des de les entitats

municipalistes, amb la partici-
pació del veïnat, no s’impulsa
una iniciativa adreçada a reclamar
als governs, central i autonòmic,
més recursos per als ajuntaments?

I que ningú pensi que això és
deixar de banda altres qüestions.
Tot el contrari. Si es vol millorar
el benestar de les persones, cal so-
lucionar, també, els problemes del
dia a dia de la ciutadania.

El pròxim 19 de novembre
tindrem una oportunitat per de-
mostrar que sí que es pot. A les
17:30h hi ha convocada una ma-
nifestació a la plaça Urquinaona de
Barcelona per reclamar uns pres-
supostos més socials. Catalunya,
com Badalona, pateix una situació
d’emergència social. No cal re-
cordar les xifres alarmants que ens
demostren aquesta realitat.

És cert que a Catalunya hi ha
un problema de finançament.
Però, com passa a l’Estat, també
hi ha un problema de fiscalitat. Cal
incrementar els ingressos fiscals
per fer polítiques socials: que pa-
gui més qui més té.

Es pot fer ara. Només són
necessaris uns pressupostos so-
cials que prioritzin l’atenció a les
persones més vulnerables per so-
bre dels interessos dels més forts.
La pressió fiscal a Catalunya és del
31,8%, a l’Estat del 32,4% i a la
UE-28 del 39,1%. Per tant, hi ha
camí per recórrer tenint present
que la baixada d’impostos només
beneficia els més rics i afavoreix el
creixement de les desigualtats.

Ens veiem a la plaça Urqui-
naona el dia 19 de novembre.

per Pedro Jesús Fernández    

4Anem per feina
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Un diari obert

Segurament que el primer secretari del
PSC deu gaudir de moltes virtuts, que
desconec per pertànyer a l'àmbit pri-
vat, però la que es fa evident és que es
tracta d'un home llest, molt llest. La de-
cisió que ha pres, com a comandant en
cap del seu partit, de dir "no" a la in-
vestidura d'en Rajoy, contravenint el
mandat de la gestora del PSOE, ho posa
de manifest. 

El PSC, des de fa anys, ha anat per-
dent cadires, tant al Parlament com al
Congrés, on dels vint-i-cinc diputats
s'ha quedat només amb els set actuals.
Tota una sagnia que els ha submergit
en una lamentable irrellevància. I
aquesta situació, forçosament, ha de
portar a pensar el com i el perquè s'ha
produït. 

Al meu entendre, d'una forma len-
ta però constant, s'han anat desmar-
cant del que hauria d'haver estat el ser-
vei als interessos catalans, abraçant,
descaradament i sense complexos, to-
tes les ordres i insinuacions que rebien
del carrer Ferraz, malgrat ser oneroses
a la nostra economia fins a situacions
d'autèntic ofec. Així va succeir, per ex-
emple, en les votacions al Congrés
que es va afegir, sense sentit de la ver-

gonya, al PP i al PSOE en la negativa
a abonar a la Generalitat el que per llei
li corresponia percebre per la "Addi-
cional 3a de l'Estatut" i el Plus de
Competitivitat. I, a més, per acabar-ho
d'adobar, dient "sí" a la prioritat d'un
corredor central ferroviari en contra del
mediterrani beneït i aprovat per la UE.
Tot un cúmul de despropòsits i, el que
és pitjor, amb una deslleialtat vers la
comunitat que, com a tal PSC, tenien
el deure de defensar fins a les últimes
conseqüències. 

Ara, el senyor Miquel Iceta, te-
ment-se una nova patacada, i amb la
clara intenció de recuperar vots en
unes pròximes eleccions a casa nostra,
ha volgut donar aquest cop d'efecte,
tan sonor com inútil, desobeint el
pare i la mare. Tot un mestre de la pro-
paganda política. Però jo, benvolgut
Miquel, no me'l crec. El PSC autèntic,
de debò, va deixar d'existir després de
la fugida de persones tan significati-
ves, dins i fora del partit, com les se-
nyores Garrigosa, Tura, Geli i els se-
nyors Elena, Castells i d'altres que en
aquest moment no recordo. Des d'a-
quells dies el PSC va perdre la "C".
Costarà Déu i ajuda recuperar- la.

4Un gest electoralista
per Antoni Moliné

4La meva escola
per Francisco García      

Els meus pares es van traslladar a viure
al barri de Canyadó aviat farà cinquan-
ta anys. Era un calorós mes d’agost. Ho
recordo perquè a mi em va semblar me-
ravellós tenir molt a prop la platja, encara
que aleshores ni hi havia el magnífic pas-
seig d’avui ni les platges estaven tan ne-
tes. Recordo el càmping que hi havia al
costat de la riera Canyadó, ple de turis-
tes. També de la brutícia que s’acumulava
a la sorra quan plovia... Així que aquest
primer estiu que vaig viure a Canyadó va
ser inoblidable per a mi.

Però tot el que és bo passa. Així que
a principis de setembre vaig començar
a anar a una nova escola. Es deia Mar-
tínez Anido. A més dels fills del veïnat,
també uns autocars hi portaven nens i
nenes d’altres barris. La planta baixa es-
tava reservada per a serveis socials. Hi
havia nens petits dels quals s’ocupaven
unes dones una mica estranyes per
nosaltres.

L’escola estava situada a la primera i
segona planta. Els nens hi entraven per
un cantó diferent que les nenes. També
a les classes estaven separats.

Però no és això el que vull explicar.
Tanmateix, tinc bons records dels mes-
tres i dels companys amb els que vaig
compartir uns anys irrepetibles. Els
meus fills també van anar a l’escola de Ca-
nyadó, encara que ja no es deia Martínez
Anido, sinó Lola Anglada.

Com a bon pare, em vaig implicar en
l’APA (Associació de Pares d’Alumnes).
Avui aquestes entitats s’anomenen
AMPA. 

Per al veïnat de Canyadó l’escola era

la nostra segona residència. Després de
la feina, molts anaven a l’escola per or-
ganitzar activitats per als nostres fills.

Han passat els anys i ara porto els
meus néts a l’escola, però no a l’antic edi-
fici sinó al nou que s’ha construït al parc
de ca l’Arnús.

Fa anys ens van explicar que la vella
escola es transformaria en institut i això
va ser una gran notícia per al veïnat. Per
fi els nostres fills i néts no haurien de mar-
xar del barri per continuar estudiant.

Als meus néts només els queden un
parell de cursos per acabar la Primària.
El més gran fa cinquè i l’altre quart.

Les obres de rehabilitació de l’edifici
de l’escola vella encara no s’han iniciat i
dubto molt que estiguin acabades quan
el nét gran acabi l’escola.

I jo em pregunto... Què faré quan hagi
d’acompanyar el gran a l’institut -serà
massa petit per deixar-lo sol- i al petit a
l’escola? Deixarà la feina algun dels seus
pares? Si fa anys i panys que ens van dir
que l’escola estaria acabada per iniciar les
classes el curs 2016-2017 – es recorda se-
nyor Falcó-, de qui és la responsabilitat?
Què fa el nostre l’Ajuntament? Com
s’explica que encara hàgim d’estar re-
clamant, com ho vam fer a finals dels anys
setanta, escoles per als nostres fills? Què
ha fet durant tots aquests anys el nostre
Govern? Què ha fet amb els nostres di-
ners el molt honorable president?

No sé si tindrem o no l’escola aca-
bada. El que sí que sé és que defensa-
rem el nostre dret a una escola digna
per als nostres fills. I si hem de tornar
a sortir al carrer, ho farem.

#EsDescartaPelCSD

@Albiol_XG: La defensa de los catalanes
que nos sentimos españoles en Cataluña
requiere presencia y dedicación. Ahora ese
es mi compromiso y lo cumpliré.

#ImPAHrables

@aitorblanc: Avui ha sigut un d'aquells
dies en què li trobes utilitat i sentit a ser
regidor. Gràcies #santacoloma #gramenet,
gràcies @PAHVGramenet.

#TianaÉsEducació

@esterpujol: Un honor recollir el Premi
Ciutat Amiga de la Infància que ens ha
atorgat @unicef_es. Matí ple d'emocions
i reconeixements.

La comarca a la xarxa
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Badalona  

Durant els dos primers dies del
procés participatiu del pressu-
post d’inversions per al 2017,
1.800 veïns i veïnes ja han votat les
propostes a les quals volen desti-
nar 14 milions d’euros, segons
dades de l’Ajuntament actualitza-
des ahir. 

Dels 14 milions posats a dis-
posició de la ciutadania, 8 milions
seran per a inversions de ciutat i 6
milions més per a propostes dels
diferents districtes. Es tracta de la
xifra més alta d’un pressupost
d’inversions sotmesa a la partici-
pació veïnal per un municipi de
l’estat i la decisió dels veïns serà
vinculant, és a dir, d’obligat com-
pliment per part del govern mu-
nicipal.

Per ara el consistori valora
positivament la participació ciu-

tadana i assegura que el perfil
dels veïns que han votat és hete-
rogeni. A més, l’Ajuntament cele-
bra la implicació de les entitats del
teixit associatiu, gràcies a les quals
s’han pogut habilitar gairebé un
centenar de punts de votació. Tot
i això, la majoria de les persones
que han participat en el procés ho
han fet a través d’internet. 

Precisament, el president del
grup municipal del PSC, Álex Pas-
tor, va manifestar  a Ràdio Ciutat
de Badalona els seus temors que

el procés participatiu no arribés a
tothom i que només les persones
pròximes al govern votessin les
propostes d’inversions plantejades.

En aquest sentit, fonts muni-
cipals asseguren que són opti-
mistes de cara al Súper dissabte de
demà passat, quan s’instal·laran
punts de votació a la plaça de la
Vila, davant dels centres comer-
cials Màgic i Montigalà, al passeig
de la Salut, a la plaça Trafalgar, a
Sant Roc, al Mercat de Pomar i a
la plaça Antoni Boada.

La pista esportiva de Bonavista és una de les opcions per invertir. Foto: Ajuntament

1.800 veïns ja han votat 
els pressupostos participatius
» Gairebé 2.000 persones hi han participat en els dos primers dies

» El govern municipal celebra la implicació de les entitats en el procés

Posada en marxa “imminent”
de la nova taula d’habitatge

HABITATGE4El desnonament
d’una veïna de Can Claris diven-
dres passat per no poder pagar el
lloguer ha tornat a posar sobre la
taula els problemes d’emergència
habitacional que viu Badalona.
L’Ajuntament s’ha fet càrrec de
forma temporal del cost d’un hos-
tal per allotjar la dona i les seves fi-
lles, així com d’un traster perquè
puguin guardar els seus objectes.

La regidora de Serveis Socials,
Agnès Rotger, explica que aquest
procediment no és l’habitual ni l’i-
deal, ja que la primera opció sem-
pre és trobar un habitatge de llo-
guer social per a les persones des-
nonades. “Cada vegada ens tro-
bem amb més casos com aquest i
més després que el Tribunal Cons-
titucional tombés parcialment la
llei d’emergència social”, explica
Rotger. Per trobar-hi una solució,
la regidora confia en la nova tau-
la local d’emergència habtiacional,
aprovada el 26 d’octubre i que s’es-
pera que comenci a funcionar de
manera “imminent”, amb la par-
ticipació de la Generalitat. “Ens

permetrà ser més àgils a l’hora d’o-
ferir solucions”, assegura Rotger.

De tota manera, la taula no so-
lucionarà un dels problemes prin-
cipals a l’hora de fer front a les
emergències, com és el dèficit
d’habitatge públic a la ciutat. De
fet, el parc públic d’habitatge de
Badalona està integrat només per
tres pisos. 

En aquest sentit, hi ha tres vies
a través de les quals els immobles
propietat de l’Ajuntament po-
drien augmentar. En primer lloc,
la compra de 15 immobles per part
del consistori, un compromís ad-
quirit pel govern en la presentació
de l’últim paquet de mesures con-
tra l’emergència habitacional, el 24
d’octubre. D’altra banda, l’execu-
tiu de Dolors Sabater confia que la
taxa per gravar pisos buits també
els permeti disposar de més ha-
bitatges. 

Per últim, l’Ajuntament està
pendent de saber quants dels
1.800 pisos que el BBVA va anun-
ciar al juliol que cediria a la Ge-
neralitat estan ubicats a Badalona.

Albiol no serà president del
Consejo Superior de Deportes
POLÍTICA4Finalment, el regidor
del PP i exalcalde, Xavier García
Albiol, no serà secretari d’estat
per a l’Esport. El diari AS va
avançar l’oferta que el ministre
d’Educació, Cultura i Esports,
Íñigo Méndez de Vigo, va fer a
Albiol per substituir el fins ara
secretari Miguel Cardenal al
capdavant del Consejo Supe-
rior de Deportes. Una oferta
que finalment el regidor popu-
lar ha rebutjat.

Tot i que no ha fet declara-
cions públiques al respecte, el 10
de novembre Albiol va fer una
piulada a Twitter on assegurava

que “la defensa dels catalans
que ens sentim espanyols a Ca-
talunya requereix presència i
dedicació. Ara aquest és el meu
compromís i el compliré”. A
més, l’exalcalde va enllaçar una
notícia on s’explicava que el seu
nom figurava entre les travesses
per a ser secretari d’estat.

D’altra banda, el president
espanyol i del PP Mariano Ra-
joy ha designat Albiol com un
dels ponents que redactarà la
ponència d’Economia i Admi-
nistració Territorial que es de-
batrà al congrés del partit del 10
al 12 de febrer a Madrid.

‘Després de l’ESO, què?’, 
un any més al Badiu Jove

FORMACIÓ4El Departament de
Joventut de l’Ajuntament, en
col·laboració amb el Consell Co-
marcal del Barcelonès, posa en
marxa un any més al Badiu Jove
un cicle d’orientació formativa
amb Després de l’ESO, què?, una
exposició que es podrà visitar
fins al 30 de novembre.

La mostra va especialment di-
rigida als alumnes de 3r i 4t d’E-
SO, per assessorar-los sobre les
diverses possibilitats que tenen a

l’hora de continuar els seus es-
tudis una vegada hagin finalitzat
l’etapa obligatòria.

Els alumnes assistiran a un ta-
ller formatiu i participatiu en el
qual se’ls informarà detallada-
ment sobre el sistema educatiu a
Catalunya i els seus itineraris,
amb el qual tindran l’oportunitat
de resoldre dubtes i fer consultes.

Per ara, nou centres de la
ciutat ja han concertat una visi-
ta al Badiu Jove.

Fe d’errades | Puigdemont i Sant Jeroni de la Murtra
En la passada edició de Línia Nord es va publicar per equivocació una versió de la

notícia sobre el compromís de Puigdemont de protegir Sant Jeroni de la Murtra que
no havia passat el filtre de correcció. A causa d’això, l’article contenia diverses 

errades de picatge. La versió digital de la notícia va ser corregida instantàniament.

Redacció
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Tant el Club de Futbol Badalona
com el Club Joventut de Badalo-
na valoren molt positivament la
possibilitat que l’Ajuntament tiri
endavant la proposta de patroci-
nar la samarreta dels primers
equips de les dues entitats es-
portives. Ara per ara, però, els
clubs encara no disposen de cap
oferta formal sobre la taula per
part del consistori. I és que el go-
vern municipal tot just ha enca-
rregat l’informe extern que ha de
fixar la quantitat econòmica que
s’oferirà als clubs per posar el
nom de la ciutat o algun lema pro-
mocional del municipi a l’equipa-
ció.

DE 150.000 A 500.000 EUROS
Cap dels dos clubs vol dir encara
quina quantitat esperen rebre de
l’Ajuntament, però en el cas del
Badalona, la seva junta directiva
té molt clara la xifra que el con-
sistori hauria d’oferir.  El club es
basa en les quantitats de diners
que diversos clubs de Segona B re-
ben a canvi de portar el nom dels
seus municipis a la samarreta del
primer equip i segons dades re-

collides pel club, aquestes quan-
titats actualment oscil·len entre els
150.000 i els 500.000 euros
anuals.

Tot i valorar positivament la
possibilitat, el president del club,
Miguel Ángel Sánchez, lamenta
que l’Ajuntament encara no hagi
fet cap oferta formal. “L’ideal hau-
ria estat que estigués llest per
l’estrena del camp”, diu. Si es
compleixen els terminis previstos,
el nou estadi podria acollir el pri-
mer partit al gener.

Sigui com sigui, Sánchez as-
segura que un eventual patrocini

per part de l’Ajuntament no  su-
posaria cap conflicte amb l’ac-
tual principal patrocinador de la
samarreta, la companyia d’auto-
busos Tusgsal. “No hi hauria cap
problema perquè Tusgsal ocupi al-
gun altre lloc a la samarreta o als
pantalons”, explica el president.

La possibilitat de tenir l’Ajun-
tament com a patrocinador va
ser una de les qüestions tractades
ahir en la reunió que Ajuntament
i CF Badalona van mantenir per
discutir el conveni i el reglament
d’ús del nou estadi, finalitzada un
cop tancada aquesta edició.

L’Ajuntament ha encarregat l’informe per determinar la quantitat a oferir. Foto: Penya

El CF Badalona i la Penya esperen
l’oferta de patrocini municipal

SALUT4L’Hospital Germans
Trias i Pujol ja ha posat en mar-
xa el servei d’atenció d'urgències
continuades d'oftalmologia a la
seva població de referència.
Concretament, l’hospital de Can
Ruti dóna cobertura a 800.000
persones del Barcelonès Nord i
el Maresme. 

Algunes de les patologies
destacades que es podran aten-
dre a les urgències seran els
despreniments de retina, trau-
matismes o atacs aguts de glau-
coma. Fins ara, tota aquesta
població havia de desplaçar-se
a altres hospitals del territori per
ser atesos en casos d'urgències
relacionades amb alguna d’a-
questes patologies.

El servei d’oftalmologia de
l’hospital, doncs, ja ha començat
el desplegament d’aquesta nova
atenció d’urgències. Els profes-
sionals del departament també
es faran un seguiment del servei,
amb l’objectiu de garantir una
atenció correcta a les persones
que hi recorrin, així com un
bon resultat dels tractaments
dispensats.

El Servei d'Oftalmologia fun-
ciona des de l'any 1985 i ac-
tualment es fan al voltant de
2.300 intervencions quirúrgi-
ques a l'any.

Can Ruti ja té
servei d’urgències
d’oftalmologia

Andreu Merino
BADALONA

Comín presenta a
Llefià novetats en
l’atenció primària

SANITAT4El Conseller de Salut,
Antoni Comín, va presentar ahir
al CAP Gran Sol de Llefià el
nou model per assignar recursos
a l’atenció primària, que tindrà
en compte les desigualtats eco-
nòmiques.

Comín va presentar un nou in-
dicador que ha de servir per reduir
les desigualtats en salut a través de
la millora de l’assignació dels re-
cursos amb els quals treballen les
àrees bàsiques de salut (ABS) de
Catalunya. Així doncs, la nova as-
signació de recursos es farà a tra-
vés d’una sèrie de condicionants
nous inclosos en la nova reassig-
nació, entre els quals hi ha el
percentatge de població amb ren-
des anuals inferiors a 18.000 eu-
ros o el percentatge de població
amb ocupacions manuals.

Durant la presentació, Co-
mín va estar acompanyat de l’al-
caldessa Sabater, que es va refe-
rir a les desigualtats que pateix el
barri de Llefià. Sabater va celebrar
una novetat que “ajuda a construir
un país més just i inclusiu”.
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Jordi Casas serà el convidat
del concert de Santa Cecília

MÚSICA4El clarinetista Jordi
Casas serà el convidat del con-
cert de Santa Cecília que la Ban-
da Simfònica de Badalona pro-
tagonitzarà dissabte a les nou del
vespre al Teatre Zorrilla.

Per celebrar el Dia de la Mú-
sica i de la seva patrona, la ban-
da interpretarà La Fanfàrria
olímpica i tema de John Wi-
lliams de la mà del director con-
vidat Miquel Arrué.

Per la seva banda, Casas ofe-
rirà el segon concert per a clari-
net d’Óscar Navarro en la seva
versió de banda simfònica. La
composició que tancarà el con-
cert serà la 4a simfonia en fa me-
nor de Txaikovski. 

És la primera vegada que
aquesta obra mestra s’interpre-
tarà a Badalona, en aquest cas
sota la direcció del mestre titu-
lar Manel Barea.

‘Ciara’, un monòleg en forma
de thriller al Teatre Zorrilla

TEATRE4Els fans dels thrillers
tenen una cita demà a les nou
del vespre al Teatre Zorrilla.
L’actriu Àngels Bassas protago-
nitza el muntatge Ciara, un
monòleg escrit pel dramaturg
escocès David Harrower. 

Ciara és una dona que es veu
obligada a fer una doble vida.
D’una banda, és responsable
d’una galeria d’art a Glasgow. De
l’altra, és filla d’un dels mafiosos
més destacats de la ciutat.

Després de ser estrenada al
festival Fringe d’Edimburg i
d’haver rebut diversos premis,
ara el muntatge arriba a Bada-
lona amb Bassas en el rol pro-
tagonista i amb Martí Torres i

Andrés Lima a la direcció. L’ac-
triu s’enfronta així a tot un rep-
te interpretatiu, encarnant un
personatge fort que es refugia en
el món de l’art per fugir del
crim. Ciara, a més, es veu obli-
gada a lluitar per fer-se un lloc
en un món pensat i dominat pels
homes. 

Tot i ser un monòleg, els
canvis de ritme i la interpel·la-
ció amb el públic són constants,
per la qual cosa l’obra aconse-
gueix un ritme trepidant.

Per fer front a aquest rep-
te en  solitari sobre l’escena-
ri, Àngels Bassas ha comptat
amb l’assessorament del ma-
teix Harrower.

Màrius Sampere és un dels poe-
tes catalans amb una obra més
prolífica, que li ha valgut diver-
sos guardons de renom com el
Crítica Serra d'Or l’any 2000 o el
Premi Nacional de Cultura el
2002. A més,  també va rebre la
Creu de Sant Jordi el 1999. Però
l’obra d’aquest artista va molt
més enllà de la vintena d’obres
poètiques i les dues de narrativa
que ha publicat al llarg de la
seva vida. És precisament això el
que vol reivindicar l’exposició
La consagració del caos, Màrius
Sampere, que es pot visitar a l’Es-
pai Betúlia fins al 21 de gener, i
que compta amb la col·laboració
de la Institució de les Lletres
Catalanes.

Es tracta d’una mostra que re-
cull gran part de l’obra pictòrica
del poeta colomenc, principal-
ment d’estil abstracte, que Sam-
pere ha decidit ensenyar per pri-
mera vegada. Una obra pictòri-
ca que va de bracet amb la poè-
tica i que de fet pot ajudar a in-
terpretar els seus poemes. 

De fet, l’Espai Betúlia propo-
sa una espècia de maridatge en-

tre poesia i pintura a partir d’u-
na de les frases cèlebres de l’ar-
tista. “Sóc un creient del caos”, va
dir per definir la visió caòtica del
seu món creatiu.

A banda de l’exposició, l’Es-
pai Betúlia també organitzarà
dues activitats paral·leles. Per
una banda, el 24 de novembre
s’organitzarà una taula rodona
sobre l’obra poètica i pictòrica de
Màrius Sampere amb l’escriptor
Jaume Subirana, el fotògraf i
creador Toni Moreno, i el crític

d’art Bernat Puigdollers. A més,
el 19 de gener s’oferirà un recital
poètic a càrrec de diversos poe-
tes convidats que llegiran poemes
de l’autor colomenc.

L’exposició es va inaugurar
oficialment el 12 de novembre i
va comptar amb la presència de
la regidora de Cultura de l’Ajun-
tament, Laia Sabater, i la direc-
tora de la Institució de les Lletres
Catalanes, Laura Borràs. Per la
seva banda, Sampere no hi va po-
der assistir per raons de salut.

L’Espai Betúlia va inaugurar l’exposició el 12 de novembre. Foto: Lletres Catalanes

L’Espai Betúlia mostra la faceta
de pintor de Màrius Sampere

Redacció
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Santa Coloma

Un dia no es pot considerar nor-
mal a Santa Coloma si no hi ha al-
menys un desnonament. Això no
és cap novetat, però la Plataforma
d’Afectats per la Hipoteca (PAH)
assegura que des del setembre hi
ha hagut un repunt de llança-
ments hipotecaris a la ciutat i, se-
gons les seves dades, la mitjana és
de més d’1,5 al dia. Normalment es
distribueixen al llarg de la setma-
na però de vegades es concentren
diversos casos en un dia. Això és
el que va passar dimarts. La PAH
tenia constància de quatre llança-
ments, després que les persones
afectades acudissin a la seva as-
semblea. A part, però, segons as-
segura la plataforma, n’hi havia sis
més previstos sobre els quals no
havien rebut cap informació.

La dinàmica va ser l’habitual.
Desenes d’activistes van acudir a
la convocatòria de la plataforma,
amb l’objectiu d’aturar els desno-
naments. La primera parada era a
l’avinguda de la Generalitat 68 i al
carrer Doctor Pagès 122, on esta-
va previst que els llançaments es
produïssin a les nou del matí. 

A un quart d’onze la comitiva
es va desplaçar a l’avinguda Pa-
llaresa 60 i finalment estava pre-
vist acabar el recorregut al núme-
ro 50 del carrer Pau Claris a dos
quarts de dotze. Aquest va ser el
punt més calent, ja que els Mossos
d’Esquadra hi van acudir per ga-
rantir que la comitiva judicial po-
gués tirar endavant el desnona-
ment. Finalment, la mediació en-
tre els Mossos, els Serveis Socials

de l’Ajuntament i regidors de Som
i ICV-EUiA va permetre aturar-lo,
igual que els tres anteriors. Això sí,
per ara és només un ajornament
de tres mesos a l’espera que Kut-
xabank accedeixi a la condonació
del deute hipotecari de la parella
que hi viu i els faciliti un lloguer so-
cial. Unes propostes que s’abor-
daran avui en una reunió entre la
PAH, l’Ajuntament i el banc.

“ENS FALTA INFORMACIÓ”
“Vam poder aturar els desnona-
ments perquè la gent va respondre
i érem molts”, explica Juan Pastor,
membre de la PAH. Tot i això, un
cop ajornat el del número 50 de
Pau Claris, encara hi havia feina
per endavant. I és que tot just al
número 54 s’estava produint un al-
tre llançament, del qual la PAH no
en tenia coneixement. “No tenim
constància de tots els desnona-
ments que hi ha a la ciutat i això di-
ficulta que els puguem evitar”,
diu Pastor.

En aquest sentit, la plataforma
fa una bona valoració de l’inter-
canvi d’informació amb l’Ajunta-
ment, però assegura que encara hi
ha camí per recórrer. “Els hi hem
demanat que ens passin informa-
ció de tots els casos que els hi arri-
bin, però és complicat fer-ho per

qüestions de confidencialitat”, ex-
plica Pastor. D’altra banda, la
PAH ha criticat el paper del govern
municipal dimarts. “No hi havia
cap regidor de l’executiu”, lamen-
ten, alhora que recorden que di-
versos representants de Som i
ICV-EUiA sí que van anar a donar-
los suport.

PISOS DEL BBVA
Una de les grans esperances per
pal·liar la situació d’emergència ha-
bitacional a Santa Coloma és l’am-
pliació del parc públic d’habitatge
de lloguer social. En aquest sentit,
la PAH celebra que l’Ajuntament
hagi signat recentment un conve-
ni amb Hàbitat 3, a través del qual
la fundació es compromet a cap-
tar 15 habitatges per cedir-los a l’A-
juntament, que els incorporarà al
parc públic.

D’altra banda, la plataforma
continua a l’espera que l’Ajunta-
ment rebi els habitatges cedits
pel BBVA a la Generalitat, després
que el banc i el govern firmessin un
acord al juliol. Segons la PAH a
Santa Coloma li pertocarien 38 ha-
bitatges i demanen celeritat perquè
estiguin disponibles com més
aviat millor. “Alguns podrien es-
tar ocupats per famílies que han ti-
rat la porta a terra”, avisa Pastor. 

Desplegament policial al carrer Pau Claris. Foto: PAH

Santa Coloma pateix més 
d’un desnonament cada dia

» La PAH alerta d’un repunt dels llançaments en els darrers mesos
» Dimarts hi havia deu desnonaments previstos i se’n van aturar cinc

El judici pel cas Pretòria
començarà el 7 de març

CORRUPCIÓ4El judici pel cas
Pretòria ja té data. Després de set
anys d’instrucció, el procediment
començarà el 7 de març a l’Au-
diència Nacional de Madrid, se-
gons ha avançat El Punt Avui.
L’Audiència ha previst que el ju-
dici s’allargarà 26 dies durant el
març i l’abril.

6 ANYS I 10 MESOS
La Fiscalia Anticorrupció demana
per a l’exalcalde Bartomeu Muñoz
sis anys i deu mesos de presó, a més
d’una multa de 4,1 milions d’euros
i el decomís d’1,1 milions d’euros i
d’un pis a Barcelona. Els exalts cà-
rrecs de CiU durant els governs de
Jordi Pujol, Macià Alavedra i Llu-

ís Prenafeta, s’enfronten a la ma-
teixa pena. Tots tres estan acusats
d’integrar una trama de corrupció
urbanística que hauria operat del
2000 al 2009 a Santa Coloma,
Sant Andreu de Llavaneres i Ba-
dalona, liderada per l'exdiputat
del PSC Luis Andrés García (Lui-
gi), que també seurà al banc dels
acusats i pel qual la Fiscalia demana
vuit anys de presó. El grup hauria
ingressat 45 milions d’euros a tra-
vés de comissions il·legals. 

L'empresari Josep Singla,
Manuel Valera, Manuel Dobar-
co, Manuel Carrillo, Gloria To-
rres, Philip Mahan i Maria Lluï-
sa Mas també declararan davant
del jutge Pablo Ruz.

El cicle sobre violències
masclistes arriba a l’equador
IGUALTAT4El Centre de Recursos
Juvenils Mas Fonollar acollirà el
21 de novembre el tercer acte del
cicle sobre violències masclistes,
organitzat per l’Ajuntament, la
Diputació i la Generalitat. La con-
sultora de la Fundació Indera,
Maria Montesinos, oferirà una
xerrada sobre les eines amb les
quals es pot intervenir davant si-
tuacions de violència masclista. 

Montesinos ja ha protagonit-
zat les dues primeres xerrades del
cicle. El 7 de novembre, el dia de
la inauguració, la consultora va re-
flexionar sobre la diversitat de les

violències masclistes i les formes
com es desenvolupa.

D’altra banda, el 14 de no-
vembre Montesinos va fer una
aproximació al món legal per
abordar quins són els drets,
obligacions i responsabilitats de
tothom en casos de violència
masclista.

El cicle continuarà més enllà
del dia 21. Dilluns 28 la coopera-
tiva Drac Màgic analitzarà com
tracten la violència masclista els
mitjans de comunicació, mentre
que el dia 30 s’abordarà la pre-
venció envers la violència.

Andreu Merino
SANTA COLOMA

Muñoz ja va comparèixer a la comissió anticorrupció del Parlament. Foto: Parlament

Rock Fest | Entrades a la venda per veure Aerosmith
Avui a les 10 del matí es posen a la venda les entrades per assistir el 2 de juliol al Rock Fest Barce-

lona, que se celebrarà un any més al parc de Can Zam. Aquell dia serà l’últim del festival i el cap de
cartell serà la banda Aerosmith. A més del grup liderat per Steve Tyler, l’organització ja ha confir-
mat que WASP, Ensiferum, Exciter, Eclipse, Saratoga i Lords of Black tocaran en aquesta edició. 
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Fotografies per rescatar
Bòsnia de l’oblit a la Sala Riu

EXPOSICIÓ4El 6 d’abril de 1992
esclatava a Bòsnia una de les gue-
rres més sagnants del segle XX a
Europa. Fins al 1995 van morir
més de 100.000 persones, des-
enes de milers van desaparèixer i
1,8 milions de ciutadans es van ha-
ver de desplaçar. Durant la guerra
es van viure episodis com el set-
ge a Sarajevo, violacions massives,
neteges ètniques o massacres com
la de Srebrenica, executades per
l’exèrcit serbi.

Ara, gairebé 25 anys després,
hi ha qui assenyala amb optimis-
me la recuperació de Bòsnia, però
el fotògraf Gervasio Sánchez va un
pas més enllà. Què ha passat amb
els responsables de la guerra i amb
aquells que no fan fer res per
aturar-la?

La resposta, o almenys la re-
flexió sobre la qüestió, arriba en

forma d’exposició fotogràfica a
la Sala Riu del Centre Cívic Riu.
Amb Sarajevo, guerra i pau,
Sánchez fa una aproximació a la
Bòsnia en guerra i a la Bòsnia que
ha caigut en l’oblit després del con-
flicte, durant el qual Europa va ro-
mandre en un silenci còmplice.
“La memòria i la consciència són
l’únic que em queda davant la ig-
nomínia i la mentida”, diu el fo-
tògraf, que va cobrir la guerra so-
bre el terreny.

CONFERÈNCIA I VISITA GUIADA
L’acte d’inauguració de Sarajevo,
guerra i pau serà dilluns a les set
de la tarda i inclourà la conferèn-
cia La guerra no és un espectacle,
a càrrec del mateix Sánchez.

D’altra banda, el fotògraf farà
una visita comentada de l’exposi-
ció el 22 de novembre.

De moment, els resultats donen la
raó als directors artístics del tea-
tre de La Colmena. Abans de co-
mençar la temporada teatral, la de-
cisió de Joan Fernández i An-
dreu Banús de programar les
obres de producció pròpia i de les
companyies locals durant més
d’un cap de setmana, va generar
dubtes. Ara, sembla que aquests
s’esvaeixen. I és que la companyia
de l’entitat ha ofert els dos darrers
caps de setmana la seva adaptació
deParaules encadenades, de Jor-
di Galceran i l’èxit ha estat abso-
lut. En les sis funcions fetes del 4
al 13 de novembre es van vendre
totes les entrades. “El més positiu
és que ha vingut públic no habitual
i fins i tot persones que no havien
vingut mai”, explica Fernández. “Si
haguéssim allargat un tercer cap
de setmana, potser també haurí-
em omplert”, afegeix.

En aquest sentit, els directors
artístics de La Colmena ja han de-
cidit que el muntatge de La casa
de Bernarda Alba que la com-
panyia de l’entitat representarà al
març es programarà durant tres
caps de setmana seguits.

La Colmena encara té un altre
motiu d’alegria aquesta setma-
na. Les actrius del seu grup de te-
atre, Alba Martínez i Ana Lagos,
han estat seleccionades com a fi-
nalistes de la 3a edició del Concurs
de Monòlegs per a dones Muses,
organitzat per la Farinera del Clot,
de Barcelona.

EL TORN DE COCOTEVA
Més enllà de potenciar les pro-
duccions pròpies, aquesta tem-
porada La Colmena també es
marca l’objectiu de servir d’apa-
rador a les companyies locals.
Demà Cocoteva inicia una mini
temporada de dos caps de set-
mana consecutius, amb la repre-
sentació de Sardinas, una obra es-
bojarrada que explica els embo-
lics entre bastidors d’una com-
panyia teatral.

Fernández defensa el valor
d’estar dues setmanes en cartell

per a les companyies aficionades.
“Al Sagarra fan una funció i se’n
van”, diu. “En canvi, aquest model
els permet experimentar fer sis
funcions en dues setmanes i és una
oportunitat molt interessant per a
ells”, conclou. 

Una opinió que comparteix el
director de Cocoteva, Xavier Vi-
llena. “Fent només un cap de
setmana molta gent s’assabenta
que hi ha l’obra programada quan
ja s’ha acabat”, diu Villena. Segons
Villena, l’experiència anirà molt bé
als actors i més ara que preparen
una gira amb Sardinasper l’àrea
metropolitana que es farà al gener.
D’altra banda, el director de la
companyia explica que el fet que
la Colmena programi a més curt
termini els posa les coses més fà-
cils. “El Sagarra programa a 18
mesos vista i això és complica-
díssim per qualsevol companyia
local”, conclou Villena.

La Colmena programa Sardinas des de demà fins al 27. Foto: Cocoteva

Ple absolut a La Colmena en la
primera mini temporada teatral
Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

El conflicte laboral arran del tan-
cament del poliesportiu Marina
Besòs continua encallat. El presi-
dent del comitè d’empresa, Jesús
Ribó, ha confirmat a Línia Nord
que denunciaran Gimesport al
Tribunal Laboral de Catalunya
per un presumpte acomiadament
improcedent dels 46 treballadors,
a no ser que l’empresa accedeixi els
pròxims dies a iniciar un Expe-
dient Temporal de Regulació d’O-
cupació, la qual cosa deixaria els
contractes dels treballadors en
suspens i els permetria cobrar
l’atur mentre s’aclareix el seu fu-
tur laboral.

De fet, l’administrador de Gi-
mesport, José María Palacín, as-
segura que l’empresa ja ha iniciat
els tràmits per l’expedient, però
Ribó ho nega i diu que els treba-

lladors no han rebut cap notícia
al respecte. “Tampoc se’ns ha
notificat cap acomiadament i no
ens han pagat el sou d’octubre”,
recorda. El comitè d’empresa ja
ha presentat denúncia a Inspec-
ció de Treball però Palacín ha de-
manat un ajornament de la sol·li-
citud de documentació que se li ha
requerit. A més, Gimesport res-
ponsabilitza l’Ajuntament del
tancament de la instal·lació i ha
presentat un contenciós admi-
nistratiu perquè el consistori es
faci càrrec del poliesportiu, els
deutes generats per la gestió d’a-
quest i de la plantilla.

LLISTA DE GREUGES
Palacín avança que avui presentarà
a l’Ajuntament un recull de “per-
judicis” que el consistori ha pro-
vocat a Gimesport en la gestió del
Marina Besòs. “Del 2011 al 2016
l’Ajuntament ha invertit 7,4 mi-
lions a les instal·lacions esportives,
però el poliesportiu no va rebre ni
un euro”, assegura. 

“Han volgut esgotar-nos eco-
nòmicament i recuperar els te-
rrenys”, argumenta Palacín. Uns
terrenys que, tot i ser propietat del
Consell Comarcal del Barcelo-
nès, van ser adjudicats a Gimes-
port per l’Ajuntament.

Gimesport presentarà una llista de greuges a l’Ajuntament. Foto: Arxiu

La plantilla del Marina Besòs
portarà Gimesport als tribunals
» L’empresa assegura que ha iniciat l’Expedient d’Ocupació, però els
treballadors ho neguen i presentaran denúncia al Tribunal Laboral

Comença el procés participatiu
del pressupost municipal

VOTACIÓ4Des de dimarts els
veïns de Sant Adrià poden deci-
dir on volen destinar 82.365 eu-
ros del pressupost municipal del
2016, a través d’un procés parti-
cipatiu aprovat al Ple municipal.

Els adrianencs i adrianen-
ques podran triar entre vuit pro-
jectes. Millorar la intermodalitat
a l’entorn de l’estació de tren, mi-
llorar la connexió de la Ramble-
ta i del passeig de la Pollancreda
amb el pont dels Passadors, op-
timitzar el carril bici al carrer Car-
men Amaya, millorar l’accessi-
bilitat dels centres educatius i de
gent gran, crear parcs infantils in-
clusius, reurbanitzar la placeta

Macià, recuperar les fonts de l’a-
vinguda de la Platja i fer un co-
rrecan a la Pollancreda són les
propostes sotmeses a votació.

Les votacions es poden fer a
través del web de l’Ajuntament
i també de forma presencial.
Per fer-ho d’aquesta manera,
s’habilitaran punts de votació el
17 de novembre al Casal de Cul-
tura de Sant Joan Baptista, el dia
22 al Centre Cultural Besòs i el
29 al Polidor.

El termini de votacions es
tancarà el 30 de novembre i po-
den participar tots els veïns ma-
jors de 16 anys censats al muni-
cipi abans del 31 d’octubre.

SÍNDIC4Després d’estar a les fos-
ques des del 27 d’octubre fins al 3
de novembre a causa d’un tall de
llum fet per Endesa, els veïns de
Venus volen exigir responsabilitats
a la companyia elèctrica i, com va
avançar aquesta publicació, estu-
dien la possibilitat de recórrer al
Síndic de Greuges.

Durant l’episodi del tall de
llum, el Síndic va instar els veïns
a presentar queixes si així ho des-
itjaven i, de fet, aquest ens sempre
ha estat un aliat dels veïns a l’ho-

ra d’exigir el compliment de l’en-
derroc del bloc, aprovat pel Con-
sorci de la Mina el 2002.

Al juliol del 2015 el Síndic va
emetre una resolució en què as-
segurava haver detectat una “man-
ca de voluntat política” per resol-
dre el reallotjament dels veïns i ins-
tava el Consorci de la Mina i l’A-
juntament de Barcelona a ende-
rrocar l’edifici, negant així la via de
la rehabilitació per la qual aposta
l’administració. A més, també
plantejava la possibilitat que les ad-

ministracions s’adaptessin a les ne-
cessitats de les famílies a ser rea-
llotjades, fins i tot obrint una línia
especial de crèdit, i demanava
que es compensés els veïns pels
perjudicis ocasionats.

El Consorci de la Mina va ac-
ceptar la resolució però l’Ajunta-
ment de Barcelona encara no ha
respost, després d’un any i quatre
mesos. Fins que el consistori bar-
celoní no respongui, el Síndic no
podrà exigir a les administracions
que apliquin la seva resolució.

Civisme a la Mina | Sant Adrià en Comú rectifica
En l’última edició del setmanari Línia Nord, s’assegurava que Sant Adrià en Comú

(SAeC) no havia estat convocat a la reunió organitzada pel govern municipal per donar
informació als grups municipals sobre el conveni de civisme a la Mina firmat amb la Fa-

gic. Un cop publicat, SAeC va rectificar, assegurant que sí que havien estat convocats. 

Redacció
SANT ADRIÀ

Venus: un any i mig de silenci
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Montgat

Aspamoti ja prepara el Dia
Internacional del Discapacitat
INCLUSIÓ4L’Associació de Pa-
res i Mares de Montgat i Tiana
(Aspamoti), dedicada a les per-
sones amb discapacitat i les se-
ves famílies, ja ha presentat el
programa d’actes per celebrar el
Dia Internacional de les Perso-
nes amb Discapacitat, el pròxim
3 de desembre.

Aspamoti ha decidit dur a
terme la celebració a la Sala Pau
Casals de la Biblioteca Tirant lo
Blanc. L’entitat organitzarà una
xerrada en què diversos repre-
sentants explicaran la trajectò-
ria de l’entitat i els diferents

serveis que actualment ofereix a
joves discapacitats intel·lectuals
de Montgat i Tiana, així com a
les seves famílies.

També hi haurà un berenar
i es farà sessió de discoteca. As-
pamoti ja organitza aquestes
sessions el primer diumenge
de cada mes a la Sala Sarau de
Badalona i traslladarà la ini-
ciativa el dia 3 de desembre a la
biblioteca.

El preu per participar en la
jornada festiva és de 10 euros i
s’ha de confirmar assistència
abans del 25 de novembre.

Activitats en família | Diumenge, caminada popular
L’Associació de Veïns del Casc Antic i Monsolís organitza diumenge una 

caminada popular familiar. La sortida serà a dos quarts de deu del matí des de la 
plaça de Sant Joan i el recorregut encara s’ha de concretar. A mig camí hi haurà 

un esmorzar per als participants, que hauran de portar calçat de caminar.

Montgat s’ha adherit un any
més a la Setmana Europea de
Prevenció de residus, una ini-
ciativa impulsada per la Co-
missió Europea amb l’objectiu
de sensibilitzar la població so-
bre la necessitat de reduir la ge-
neració de residus i canviar els
hàbits dels ciutadans en aquest
àmbit.

En el marc d’aquest progra-
ma europeu s’han organitzat
diversos actes arreu del conti-
nent del 19 al 27 de novembre.
En el cas de Montgat, l’Ajunta-
ment ha programat visites als
comerciants per fomentar la
prevenció de residus i dissabte
a la tarda els infants i joves de
l'Esplai el Timó del Gat podran
gaudir del taller de prevenció de
residus organitzat per a aques-
ta entitat. El plat fort arribarà
diumenge, amb la celebració
del mercat de segona mà que

acollirà el parc del Tramvia des
de les deu de matí fins a les dues
de la tarda. Hi haurà tallers de
prevenció de residus, inflables i
una xocolatada infantil feta a
partir de l’energia solar. 

ENQUESTA CIUTADANA
D’altra banda, l’Ajuntament ha
fet coincidir la Setmana Euro-

pea de Prevenció de Residus
amb el llançament d’una en-
questa ciutadana que ha de
servir de punt de partida per
elaborar el pla municipal de
Prevenció de Residus.

L’objectiu del consistori és
conèixer quins són els hàbits
dels montgatins a l’hora de llen-
çar els residus que generen.

Imatge del mercat de l’any passat. Foto: Ajuntament

Setmana de prevenció de residus
en paral·lel al pla municipal

Redacció
MONTGAT
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Tiana

Segon cap de setmana d’’Els
Miserables’ a la Sala Albéniz

TEATRE4La Societat Recreativa
Els 9 Pins encara el segon cap de
setmana de representació d’Els
Miserables a la Sala Albéniz.
Després de la triple sessió dels
dies 11, 12 i 13, l’obra es tornarà
a representar demà i dissabte a
les deu de la nit i diumenge a dos
quarts de set de la tarda.

La Societat Recreativa 9 Pins
ha adaptat la novel·la de Víctor
Hugo i el musical de Claude-Mi-

chel Schönberg a través d’un
muntatge de grans dimensions,
i més si es té en compte que to-
tes les persones que hi prenen
part són aficionades. I és que l’es-
pectacle compta amb la partici-
pació de 50 actors i actrius dalt
de l’escenari.

D’altra banda, els especta-
dors gaudiran de les cançons
més conegudes del musical i d’u-
na escenografia impressionant.

El TSJC dóna ara la raó 
a la residència Sant Cebrià

TRIBUNALS4El Tribunal Supe-
rior de Justícia de Catalunya
(TSJC) ha revocat la sentència que
donava la raó a la treballadora de
la residència Sant Cebrià que va
ser sancionada amb de tres dies de
feina i sou després d’haver-se ab-
sentat del seu lloc de treball el 24
de maig. Aquell dia se celebraven
les eleccions municipals i la tre-
balladora defensa que va sortir per
anar a votar al seu col·legi, a San-
ta Coloma de Gramenet.

Després que un tribunal li do-
nés la raó i condemnés l’empresa
a indemnitzar-la amb 10.000 eu-
ros, ara el TSJC ha rectificat i con-
sidera que l’empleada no va actuar
segons el reglament de l’empresa.

L’alt tribunal, doncs, dóna la
raó a la residència, que assegura
que la treballadora no els va ex-
plicar el motiu de la seva absència,
un extrem que ella nega.

La sentència del TSJC no és
ferma i la treballadora pot apel·lar.

Tiana ja té a la butxaca el segell
de Ciutat Amiga de la Infància
(CAI) entregat per Unicef. L’al-
caldessa, Ester Pujol, va recollir
dimarts el reconeixement en una
cerimònia celebrada a Santander,
durant la qual també van rebre el
segell Girona, Tarragona, Fi-
gueres i Rubí. A més, Mollerus-
sa -que ja havia estat reconegu-
da amb anterioritat- ha estat re-
novada com a CAI amb menció
d’excel·lència. “És un reconeixe-
ment a la feina feta”, explica Pu-
jol, que promet treballar per
mantenir els compromisos ac-
tuals en matèria de participació
dels infants i assumir-ne de nous.

NOU PLA D’INFÀNCIA
Pujol va recollir el segell tot just
una setmana després que el Ple
municipal aprovés el Pla Local
d’Infància i Adolescència a Tiana
(PLIAT), que estableix diversos ei-

xos a través dels quals treballar per
la participació d’infants i adoles-
cents, així com per la seva inclusió.

Entre altres aspectes, el PLIAT
preveu doanr suport a les famílies
per garantir el dret a l’educació dels
infants, lluitar contra l’exclusió
social, ampliar l’oferta de progra-
mes educatius, socials i econòmics,
dissenyar itineraris educatius es-
pecífics, millorar els recursos per
a l’alumnat amb necessitats edu-
catives especials i elaborar pro-
grames de detecció i prevenció del
maltractament infantil.

D’altra banda, el PLIAT anun-
cia un procés participatiu amb re-
presentants polítics per dissenyar
les estratègies municipals en po-
lítiques d’infància.

En aquest sentit, Junts per
Tiana (JxT) va er l’únic grup que
va votar en contra del pla. “No és
un pla, és una diagnosi i una de-
claració d’intencions”, diu el seu
portaveu, Isaac Salvatierra, que va-
lora positivament l’obtenciód el se-
gell CAI però creu que l’Ajunta-
ment ha volgut córrer massa.
“Unicef requereix que els munici-
pis tinguin un pla i s’ha fet de for-
ma exprés sense passar per totes
les àrees del consistori tot i que es
presenta com a transversal”, diu.
JxT lamenta que no s’hagi seguit
l’exemple del pla local de preven-
ció de residus. “S’ha fet molt bona
feina i hem tardat deu anys en re-
bre el premi europeu, però no pas-
sa res”, conclou Salvatierra.

Pujol (esquerra) a l’acte d’entrega del segell. Foto: Ajuntament

Tiana recull el segell de Ciutat
Amiga de la Infància d’Unicef

Redacció
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Seguretat | Campanya ‘Tiana amb els ulls ben oberts’
L’Ajuntament i la Policia Local han iniciat una campanya de seguretat conjunta al municipi.
Tiana amb els ulls ben oberts recull una sèrie de consells per evitar robatoris, com per exem-

ple connectar l’alarma, tancar la casa amb clau, no deixar indicis d’absència  quan se surt de
casa, instal·lar temporitzadors de llum i ser curós amb allò que es publica a les xarxes socials.
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Comarca Inversió | La Diputació potencia el teixit empresarial
La Diputació de Barcelona ha anunciat que destinarà 2,2 milions d’euros a reforçar el

teixit empresarial del Barcelonès i la seva solvència econòmica, afavorint la inversió
en equipaments i infraestructures a la comarca. La inversió s’emmarca en un progra-

ma destinat als ajuntaments de tota la demarcació i dotat amb 20 milions d’euros.

Els representants polítics del Bar-
celonès Nord van ser en gran part
protagonistes de la manifestació
celebrada diumenge a Barcelona,
convocada per les entitats inde-
pendentistes. El lema, Per la de-
mocràcia, i el reclam, la voluntat
que el govern espanyol deixi de
“judicialitzar” les institucions i els
càrrecs electes catalans per de-
fensar el procés sobiranista.

La majoria dels flaixos els van
acaparar l’alcaldessa de Berga,
Montse Venturós, i el regidor de
Vic, Joan Coma, tots dos de la CUP
i fins ara els dos únics càrrecs elec-
tes que han desobeït i s’han negat
a declarar en un tribunal. En el cas
de Venturós, per no haver des-
penjat l’estelada de l’Ajuntament.
En el cas de Coma, per haver de-
fensat la desobediència en un Ple.

Amb tot, el govern de Badalo-
na també es va reivindicar. Els sis
regidors que van desobeir l’ordre

judicial de no obrir el Viver el 12
d’octubre van ser a primera fila du-
rant l’acte final i es van endur bona
part dels aplaudiments i mostres
de suport, mentre l’alcaldessa,
Dolors Sabater, va quedar-se a la
segona fila.

També hi va ser present el re-
gidor de Som Gramenet Aitor
Blanc, acusat per la Fiscalia d’in-
júries a la corona espanyola per ha-
ver cremat presumptament una
fotografia del rei Felip VI l’Onze de
Setembre, arran d’un informe fet
pels Mossos d’Esquadra.

En el cas dels regidors bada-
lonins, la causa penal ja està en
marxa, mentre que el jutge enca-

ra ha de decidir si fa cas a la fiscal
i cita Blanc a declarar.

OBRIR EL 6 DE DESEMBRE?
Després que Badalona i molts al-
tres Ajuntaments obrissin el 12
d’octubre, ara els partits i les en-
titats independentistes estudien re-
petir l’estratègia el 6 de desembre,
Dia de la Constitució.

Per ara, només Òmnium Cul-
tural ha defensat obertament l’op-
ció, la CUP la veu amb bons ulls i
ERC assenyala que s’està treballant
en altres opcions. El PDECat va dir
dilluns que desconeixia la proposta
i va demanar no traslladar “tensió
política” als funcionaris.

Sabater i alguns regidors amb Venturós (extrem dret) i Coma (Centre). Foto: Twitter

La comarca, protagonista a la
manifestació del 13N a Barcelona
Redacció
BARCELONÈS NORD

Clausurades diverses activitats
il·legals al Turó d’en Seriol

MEDI AMBIENT4L’Ajuntament
de Badalona ha clausurat di-
verses activitats recreatives i in-
dustrials, concretament activitats
de magatzem, ferralleria, res-
tauració i distribució de gas
butà, que es realitzaven de for-
ma il·legal al Turó d’en Seriol,
una zona verda d’abast metro-
polità. Els propietaris de les ac-

tivitats no podran continuar-les
exercint però se’ls permetrà re-
collir els materials.

Aquestes activitats ja van
provocar l’obertura d’expedients
de disciplina urbanística el 2010
i el consistori assegura que la
seva clausura permetrà protegir
l’entorn mediambiental de la
zona, que estava en risc.

El Barcelonès Nord, a la cua
en coneixement del català

LLENGUA4L’Informe de Políti-
ca Lingüística 2015 que la Gene-
ralitat va publicar ahir mostra que
la comarca se situa a la cua del
país en coneixement del català.

De fet, i segons les dades que
mostra l’estudi -són del 2011, ja
que formen part de l’últim cens
de població elaborat-, Santa Co-
loma és, de les 50 ciutats més po-
blades de Catalunya, on hi ha un
percentatge més baix de gent
que sap parlar el català. Concre-
tament, només el saben parlar el
50,7% dels habitants. 

Pel que fa a Badalona, la si-
tuació és una mica millor, però
també està en una situació do-
lenta, ja que és la sisena ciutat per
la cua de la llista amb un conei-
xement més baix del català. El tant
per cent de badalonins que el sa-
ben parlar és del 61,9%.

Per últim, Sant Adrià és la ciu-
tat de la comarca més ben situa-
da a la llista, tot i que també és a
la part baixa. És l’onzena per la cua
del total de 50 ciutats. Concreta-
ment, tenen coneixement de la
llengua el 64,4% dels habitants.
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Comerç

La possible pujada de l’IBI
molesta les grans empreses

BADALONA4Els negocis del
parc comercial de Montigalà i al-
guns associats de la Federació
d’Empresaris de Badalona (FEB)
interposaran al·legacions a les
ordenances fiscal que contem-
plen una pujada del 24% de
l’impost de béns immobles (IBI)
a les grans superfícies comer-
cials. En declaracions al Punt
Avui, el president de la FEB, Jo-
sep Maria Puente, diu que les
empreses instal·lades a Monti-
galà –afectades per la pujada que
proposa el govern municipal–
estan ubicades en una de les zo-
nes “més deteriorades” de Ba-
dalona, on fan falta inversions i
millorar l’espai públic. 

Aquestes empreses defensen
que són “els principals motors

econòmics de la ciutat”, que
col·laboren amb entitats locals i
que la crisi també els ha colpejat. 

El govern municipal ja va
avançar la seva intenció de gra-
var més les grans superfícies a
principis de setembre de l’any
passat. Aleshores, el tinent d’al-
calde de Badalona Democràtica,
José Téllez, ja va anunciar que
estaven buscant una fórmula
per fer que les grans superfícies
poguessin “contribuir més a la
ciutat i que no s’hagi de gravar
tant el petit comerç”. Dies més
tard, el tinent d’alcalde de Ba-
dalona Pròspera, Álex Mañas,
confirmava a aquesta publicació
que el govern estava estudiant la
possibilitat d’apujar l’IBI a
aquestes empreses. 

Sant Adrià | Primera Shopping Night, el 2 de desembre
Sant Adrià de Besòs organitzarà la seva primera Shopping Night el pròxim diven-

dres 2 de desembre, de les sis de la tarda fins a la mitjanit. La coordinen l’Associació
Agrupació de Botiguers de Sant Adrià i se celebrarà al centre de la ciutat. Hi haurà

música en directe, parades amb productes, sortejos i regals per als visitants.

El passat medieval encara ena-
mora. Tot i la foscor que una vi-
sió esbiaixada ha volgut fer ca-
lar en l’inconscient col·lectiu
sobre aquella etapa, l’Edat Mit-
jana va ser també una època d’a-
venços en molts camps del co-
neixement i  un període clau per
entendre el present. 

A la Salut ho saben, i per
aquest motiu els botiguers van
apostar fa anys per rememorar
el passat medieval en una fira
comercial. La d’enguany, la vui-
tena, tindrà lloc demà i demà
passat al passeig, el qual viatja-
rà mil anys al passat. “És una
fira consolidada”, explica el pre-
sident del Centre comercial Pas-
seig de la Salut, Óscar Palma,
que afegeix que la gent “l’espe-
ra i la reclama” cada any. 

Tot i que el programa de la
fira serà similar al de l’any pas-
sat, enguany hi haurà una no-

vetat. Es tracta d’una mostra so-
bre tortures medievals que mos-
trarà el costat fosc de la natu-
ralesa humana mitjançant tèc-
niques i estris es feien servir per
martiritzar persones. 

El passeig de la Salut s’om-
plirà de botigues –prop d’una
cinquantena, quantifiquen des
de l’associació–, entre botiguers
locals i artesans vinguts d’a-
rreu, que crearan un ambient
medieval en un carrer total-
ment guarnit. Hi actuaran els
Templers del Sot del Gall de
Dosrius i els Mansuets de Foc,
de Vilassar de Mar. 

Per altra banda, els boti-
guers aprofitaran la Fira Me-
dieval, com ja és una tradició,
per inaugurar les llums de Na-
dal, les quals romandran ence-
ses durant la mostra. 

D’aquesta manera els co-
merciants volen donar el tret de
sortida a la campanya nadalen-
ca, durant la qual celebraran
activitats temàtiques com ara la
visita del Pare Noel o tallers de
jocs per als més petits, al des-
embre. Uns infants que també
seran protagonistes durant la
Fira Medieval, que oferirà tallers
i atraccions per a ells. 

El passeig rememorarà el passat medieval. Foto: Passeig de La Salut

Cavallers i diables animaran 
la Fira Medieval de la Salut

Redacció
BADALONA
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Esports Barcelonès Nord |Mala jornada per als equips femenins de la comarca
Dues derrotes. El Seagull va perdre la seva condició d’invicte diumenge passat contra el Son Sardina (1-0)
i tornen a ser segones. Les de Jordi Ferrón tindran l’opció de recuperar la primera plaça aquest diumenge
a la tarda contra el Barça B. Per la seva banda, el Sant Gabriel no va poder puntuar contra l’Europa (4-2).

Les de Carlos Romero són ara setenes i diumenge a dos quarts de 4 rebran la visita de l’FC Porto Cristo.

El Badalona té, en la parcel·la es-
portiva, motius per somriure so-
bre la gespa. L’equip de Manolo
González encadena 16 jornades de
lliga sense perdre (les 14 d’aques-
ta temporada més les dues del curs
anterior) o el que és el mateix, 188
dies invicte. A tot l’estat només el
Real Madrid o la Cultural Leone-
sa poden presumir, a aquesta al-
çada del curs, de presentar uns nú-
meros similars.

Bona part d’aquesta ratxa es
deu a les actuacions del porter José
Miguel Morales, que complirà 40
anys en poc més d’un mes, però
que continua sent una assegu-
rança sota pals. El barceloní ha
aconseguit deixar la seva porteria
imbatuda en vuit dels primers 14
partits del curs (Lleida, Hospi,
Prat, Atlètic Saguntí, Hèrcules,
Atlètic Balears, Mallorca B i Gavà)

i és un dels puntals defensius del
conjunt escapulat.

EL MINI TORNA A CAURE
El Badalona s’ha acostumat a
guanyar al Mini. Si el curs passat
els escapulats van derrotar el Bar-
ça B amb un gol de Grasa, dissabte
passat l’equip va repetir victòria a
casa del Barça B (1-3), un resultat
que col·loca l’equip en posició de
play-offper primer cop.

L’equip va fer-se la foto pro-
tocol·lària amb una samarreta on
es llegia “Ajuntament respecte a
113 anys”, per reivindicar la seva
postura en el conflicte amb el
consistori, però quan la pilota va
començar a rodar, l’equip va tor-
nar a mostrar la seva cara més fia-
ble. El filial blaugrana va gaudir de
les primeres ocasions del matx,
però Morales va evitar els gols de
Fali, Romera i Cardona. En can-
vi el Badalona va ser molt més
contundent; passaven quatre mi-
nuts de la mitja hora de joc quan
l’equip va dibuixar una contra le-

tal i Moha va assistir Agudo, que
va batre José Suárez. El gol va do-
nar ales al Badalona, que cinc
minuts va tornar a veure porteria,
amb una jugada individual de
Moha, que després d’una jugada
individual des de la banda esque-
rra va etzibar un xut ras que es va
colar pel primer pal.

Lluny d’intentar conservar el

resultat, els badalonins van sen-
tenciar el matx amb un gol de Toni
Lao, que va connectar un cop de
cap sol al segon pal al minut 56. Els
de Gerard López van retallar dis-
tàncies quan faltaven cinc mi-
nuts per al final, però quan Pérez
Peraza va declarar el final del
partit, l’equip i l’afició va celebrar
junts la cinquena victòria del curs.

PÓLVORA CHARRÚA
Per altra banda, abans-d’ahir es va
fer oficial l’arribada, en forma de
cessió pel que resta de tempora-
da, del davanter uruguaià Agus
Alonso. El punta arriba cedit per
la SD Huesca de Segona divisió, tot
i que en aquesta primera part del
curs havia jugat al filial de l’equip
aragonès, l'AD Almudévar.

188 dies invictes
» El CF Badalona, amb un gran Morales sota pals, prolonga al Mini la seva ratxa sense perdre a la lliga

» El club anuncia la incorporació del davanter uruguaià Agus Alonso, cedit per la SD Huesca

Redacció
BADALONA

Les actuacions de Morales (esquerra) han estat vitals per al club, que ara ha fitxat Alonso (dreta). Fotos: CFB i SDH
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Cal tornar a aixecar-se. La Pen-
ya vol retrobar-se amb la victò-
ria demà passat a dos quarts de
set de la tarda contra el València
Basket. L’equip de Pedro Martí-
nez, un dels blocs més potents de
la lliga, arriba a l’Olímpic amb la
moral pels núvols després d’a-
conseguir una victòria impor-
tantíssima diumenge passat con-
tra el Baskonia (99-91). 

Els llevantins han guanyat en
tres de les seves quatre darreres vi-
sites a l’Olímpic (l’única victòria
verd-i-negra és un 78-73 de la tem-
porada 2013-14) i actualment són
quarts a la lliga, amb un balanç de
cinc victòries i dues derrotes. Die-
go Ocampo continua amb la bai-
xa de José Nogués amb una lum-
bàlgia, mentre que el conjunt ta-
ronja arribarà a l’Olímpic amb tots

els seus efectius, on hi ha l’ex
verd-i-negre Guillem Vives.

ALTIBAIXOS I DERROTA A MADRID
Edwin Jackson i un tercer quart
per oblidar van costar les opcions
de victòria diumenge passat con-
tra l’Estudiantes (83-71).

El retrobament amb Salva
Maldonado, Goran Suton i Sita-

pha Savané va començar amb un
intercanvi de cistelles al primer
quart. La Penya va millorar sen-
siblement al segon període i va
marxar al descans amb una ren-
da de dos punts (36-38).

Tot i això, els col·legials van po-
der capgirar el resultat i apuntar-
se la victòria gràcies a l’encert
des de la línia de tres punts.

La Penya vol tornar a guanyar
a casa contra el València Basket
» L’equip taronja s’ha endut tres de les darreres visites a l’Olímpic 

» Un mal tercer període a Madrid li costa el partit contra l’Estudiantes

L’Snatt’s suma una victòria
i es consolida al segon lloc

SANT ADRIÀ4Victòria que ser-
veix per consolidar-se a la se-
gona posició. L’Snatt’s Sant
Adrià va suar de valent però va
aconseguir derrotar l’Añares
Rioja Iraurgi basc (54-64) diu-
menge passat a Guipúscoa.

Malgrat la diferència que re-
flexa la classificació, les jugado-
res de Xabier Chico van com-
plicar i molt la vida a l’Snatt’s,
que no aconseguia desenganxar-
se al marcador. Tot i que les lo-
cals no van aconseguir ni una
sola cistella de tres (0 en 11 in-
tents), l’encert en tirs de dos
punts va superar el 50% i per
això les adrianenques no van po-
der trencar el partit abans. El re-
sultat al descans ho deixava tot
obert (26-27).

El matx va continuar amb la
mateixa dinàmica durant els 10
primers minuts de la represa,
però a l’últim període les de
Jordi Vizcaíno van apretar més
en defensa i van aconseguir
apuntar-se la cinquena victòria
de la temporada gràcies a un da-
rrer parcial de 9 a 17.

PARTIT AJORNAT
Per altra banda, ahir al migdia
el club va anunciar que el par-
tit que havien de disputar
aquest cap de setmana contra el
Joventut les Corts s’ajorna per-
què Eilidh Simpson ha estat
convocada amb la selecció bri-
tànica. El matx contra les bar-
celonines es jugarà el dijous 1 de
desembre a les 9 de la nit.

Sant Josep i Santa Coloma
arriben al derbi en plena forma
BARCELONÈS NORD4Dues vic-
tòries i una derrota. El Sant Josep
i el Santa Coloma van aconseguir
guanyar els seus partits de la se-
tena jornada, mentre que el Ba-
dalonès va tornar a perdre.

Els badalonins van aconseguir
un triomf treballat contra el CN
Sabadell (78-86) que els permet
no despenjar-se de la lluita per la
primera posició amb el Mataró
Parc Boet. Els vallesans, penúl-
tims, van plantar cara gairebé
fins a l’últim moment.

Per la seva banda, els colo-
mencs van aconseguir una victò-

ria molt ajustada contra el CB Vic
(80-78). Després d’un gran primer
quart, els colomencs van deixar es-
capar la renda de vuit punts, però
van remuntar després del descans
per sumar la quarta victòria del
curs. Aquest diumenge a un quart
de nou els dos equips es veuran les
cares a Badalona.

Per la seva banda, el Badalo-
nès va perdre el cinquè partit del
curs contra el Sant Cugat (67-51).
Els badalonins són fora del des-
cens per només un partit i demà
passat a dos quarts de vuit rebran
la visita del BC Sant Quirze. 

L’UBSA firma una nova
exhibició i derrota el líder

SANT ADRIÀ4Segon recital ofen-
siu seguit. L’UBSA va afrontar
sense complexos la visita del Quart
i va passar per sobre del líder (121-
93) dissabte passat al Ricart.

Ni adrianencs i gironins van
aconseguir portar el matx cap a on
els interessava durant la primera
meitat i els dos equips aconseguien
contrarestar tot el que el seu opo-
nent proposava. Tot i això, els vi-
sitants van aconseguir tancar el se-
gon parcial amb una renda de tres
punts (46-49).

Però els de Mario Lousame no
havien dit la seva última paraula.
Pol Bassas, Luis González i Albert
Serra van assumir el control de les
operacions i el ritme anotador es

va disparar. Un parcial de 33 a 21
capgirava el partit, però el millor
encara havia d’arribar. En una co-
munió perfecta entre equip i afi-
ció, gairebé tot el que llançava l’e-
quip acabava colant-se al cèrcol
d’un Quart impotent davant l’allau
adrianenca. Els 42 punts que els
de Lousame van anotar a l’últim
parcial són la segona millor mar-
ca en un quart de l’any, només su-
perats pels 43 del CB Novascho-
ol de Màlaga, mentre que els 75 de
la segona meitat són la millor xi-
fra en un any natural.

Diumenge a les 6 de la tarda
l’equip voldrà continuar amb la
seva bona dinàmica en la seva vi-
sita al Morabanc Andorra B.

Redacció
BADALONA

Sàbat intenta driblar Rafa Martínez en el partit del curs passat. Foto: CJB
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AGENDA SETMANAL
DEL 19 AL 24 DE NOVEMBRE
Tarda En el marc dels 50 anys de publicació d’El

Zoo d’en Pitus, diferents biblioteques de la ciu-
tat (Lloreda, Llefià, Pomar i Casacuberta) or-
ganitzaran activitats temàtiques.

AVUI 17 DE NOVEMBRE
18:30 Aquesta tarda arrenca la 24a edició de la

Mostra internacional de Films de dones amb
la projecció d’El gran vuelo, de Carolina Astu-
dillo. / Biblioteca Singuerlín - Salvador Cabré.

DIMECRES 23 DE NOVEMBRE
17:00 Segona sessió del taller d’escriptura cre-

ativa que, des d’ahir i fins al dia 14 del mes
que ve, organitzarà Laura Jareño. / Centre Cí-
vic del Riu.

AVUI 17 DE NOVEMBRE
20:00 La propera pell, la darrera pel·lícula del di-

rector i guionista gironí Isaki Lacuesta i pro-
tagonitzada per Àlex Monner serà el títol triat
per a la sessió d’aquesta tarda del Cicle Gau-
dí de cinema. / Ateneu Adrianenc.

DIUMENGE 20 DE NOVEMBRE
11:30 L’edició d’aquesta setmana de la Juga-

tecambiental se centrarà en la sorra de la plat-
ja. Els més menuts es divertiran fent expe-
riments. / Parc del Litoral.

DISSABTE 19 DE NOVEMBRE
19:00 Partit corresponent a la dotzena jorna-

da del grup 1 de Primera catalana entre la Fun-
dación Privada Hermes i el Girona B. / Mu-
nicipal de Montgat.

DIUMENGE 20 DE NOVEMBRE
10:00 Diumenge al matí es farà una fira de se-

gona mà en el marc de la Setmana europea
de prevenció de residus. / Parc del Tramvia.

TOTA LA SETMANA
10:00 Exposició per la igualtatés el títol de la mos-

tra produida per la Institució de les Lletres Ca-
talanes en el marc del 50è aniversari de la mort
de Caterina Albert. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Des de dilluns passat i fins al dia 30,
al vestíbul de la biblioteca hi ha una
paradeta de llibres per recaptar fons
per a la 25a Marató de TV3. / Biblio-
teca Tirant Lo Blanc.

Una paradeta de llibres en 
benefici de la Marató de TV3

Tota la setmana

El fotoperiodista Gervasio Sánchez
s’encarregarà de la conferència La
guerra no es un espectáculo que inau-
gurarà la seva exposició Sarajevo, gue-
rra i pau. / Centre Cívic del Riu.

Gervasio Sánchez ofereix
una conferència a la ciutat
Dl. 21 de novembre a les 19:00

Oriol Fontclarà s’encarregarà
del concert de Santa Cecília

Ds. 19 de novembre a les 12:00

L’actriu Àngels Bassas interpreta la da-
rrera obra del dramaturg escocès Da-
vid Harrower sota la direcció d’Andrés
Lima. / Teatre Principal.

Àngels Bassas porta 
‘Ciara’al Teatre Principal

Demà 18 de novembre a les 21:00

Oriol Fontclarà professor de l'Escola
i membre del grup Bows Trio serà l’en-
carregat del concert de Santa Cecília.
/ Escola Municipal de Música i Dan-
sa de Tiana.

No va poder ser. El Catgas Santa
Coloma no va poder repetir la vic-
tòria de fa uns dies a la Copa con-
tra l’Inter i va perdre abans-d’ahir
en el partit avançat de la vuitena
jornada de lliga (4-2). “La prime-
ra part ha estat molt complicada
i tampoc hem estat gaire fluïts en
la circulació de la pilota, que és un
aspecte del joc vital contra un
equip com l’Inter”, va resumir
Óscar Redondo després del matx,
que es va decidir en els darrers 10
minuts. 

Darlan i Ricardinho van mar-
car per a l’equip de Jesús Velasco
entre els minuts 8 i 11 de la pri-
mera part, dos gols que van deixar
el Catgas sense reacció durant el
primer temps i que, com va ad-
metre Redondo, feien justícia al
que s’havia vist sobre el parquet.

L’equip va millorar les seves
sensacions a la segona part i al mi-
nut 26 Rafa López va marcar un
gol que tornava a donar opcions de
puntuar al pavelló Jorge Garba-
josa. Però després d’uns minuts de
domini altern, l’Inter va repetir la
recepta que havia aplicat a la pri-
mera meitat i novament dos gols

en pocs minuts (de Daniel i Pola
entre els minuts 31 i 36). Redon-
do va fer servir el porter jugador,
tot i que després del matx va ad-
metre que no és un gran admira-
dor d’aquest recurs, i Sergio va fer
el 4-2 definitiu quan faltaven 33
segons per al final del matx.

DEMÀ PASSAT, EL JUMILLA
L’equip haurà de passar pàgina rà-
pidament, perquè demà passat
haurà d’afrontar el partit de la se-
tena jornada de la lliga. Els colo-
mencs rebran la visita del cuer, el
Jumilla de Múrcia, a dos quarts de
set de la tarda al Pavelló Nou. 

A més de la classificació, la his-

tòria està a favor de l’equip d’Ós-
car Redondo, que ha guanyat els
tres partits que ha jugat contra els
de Juan Francisco Gea a Santa Co-
loma: 8-7 a la temporada 2013-14,
11-5 fa dos cursos i 5-4 el passat
mes de març.

ADOLFO, PREMIAT
Per altra banda, un dels darrers
grans productes de la factoria co-
lomenca, l’actual jugador blau-
grana Adolfo, va ser triat millor ju-
gador del país pel jurat dels pre-
mis Estrelles del Futbol Català.
Adolfo va rebre el 53% vots, més
que Marc Tolrà i que Dani Salga-
do, els altres dos finalistes.

Rescia intenta evitar un xut de Daniel. Foto: Sandra Santiago / Movistar Inter

El Catgas perd contra l’Inter 
en una recta final de partit boja
Redacció
SANTA COLOMA

L’Handbol Adrianenc no falla
contra el Sant Joan Despí

SANT ADRIÀ4L’Handbol Adria-
nenc no afluixa. Els homes de Pe-
dro Pérez han entrat en la dinà-
mica guanyadora i dissabte pas-
sat van guanyar de manera solvent
contra el Sant Joan Despí.

Tot i que no va ser un partit es-
pecialment brillant, els adria-
nencs van prendre la iniciativa en
el marcador des de l’inici del par-
tit i va començar a gestionar la
seva renda, que sempre va oscil·lar
entre els dos i els cinc gols.

L’Adrianenc tenia una renda
favorable de quatre gols (11-7) al
final del primer temps, cosa que
donava opcions als del Baix Llo-
bregat a la segona meitat, però el
ritme ofensiu que van imprimir els
de Pedro Pérez va fer que el re-
sultat no perillés en cap moment.

Demà passat a les 6 de la tar-
da l’equip voldrà apuntar-se la vui-
tena victòria del curs en la seva vi-
sita a la pista del desè, el Joventut
Handbol de Mataró.

L’adrianenc Javi García Roche,
campió estatal de boxa

SANT ADRIÀ4Javi García Ro-
che va ser el gran protagonista de
la vetllada de boxa de dissabte pas-
sat. El Rey Chatarrero, que no pu-
java a un quadrilàter a lluitar des
del mes de juliol, va recuperar el
títol de campió estatal de boxa en
la categoria superwelterdesprés
de derrotar l’andalús Antonio
Chato Benítez a la vetllada El
adiós del reyque es va celebrar el
dissabte passat a Bilbao Exhibition
Centre de Barakaldo.

El de Roche va ser el combat
final de la vetllada, que va con-
gregar unes 8.000 persones, i
era la gran atracció de la nit, ja que
el púgil havia anunciat que aquest

era el seu darrer combat com a
professional. L’andalús, invicte, va
començar més fort el combat,
però en un dels seus cops es va
trencar la mà dreta. Això va donar
ales a Roche, que en un segon as-
salt que va fer embogir el pavelló
va descarregar una pluja de cops
contra el seu rival que van acon-
seguir tombar-lo i donar-li la di-
vuitena i darrera victòria del seu
historial com a boxejador.

L’ensurt de la nit va ser per a
Benítez, que va haver de ser hos-
pitalitzar pel càstig que va rebre al
cap, però afortunadament el pú-
gil de Marbella va recuperar la
consciència abans-d’ahir.
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